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اخبارخبر

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
سیستان و بلوچستان خبر داد
 تحقق قریب به ۵۰ درصد

 تعهد اشتغال در
سیستان وبلوچستان

اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  کل  مدیر 
سیستان و بلوچستان از تحقق قریب به ۵۰ 

درصد تعهد اشتغال در استان خبر داد.
 خلیل احمد سلامی ظهر امروز شنبه در 
اشتغال  تخصصی  کارگروه  جلسه  چهارمین 
که  وبلوچستان  سیستان  گذاری  سرمایه  و 
در سالن ولایت ساختمان شهید میرحسینی 
استانداری با حضور اعضا برگزار شد، افزود: 
از ابتدای امسال، با تلاش های صورت گرفته، 
۴۹ و ۸۰ صدم درصد تعهد اشتغال استان 
سامانه  در  شده  ثبت  اطلاعات  براساس 
از میزان ۴۱هزار و ۶۵۱ تعهد  رصد اشتغال 
ایجاد اشتغال امسال )اردیبهشت امسال تا 
اردیبهشت ۱۴۰۴(در سطح این خطه پهناور 

به ثبت رسیده است.
وی ادامه داد: با توجه به فرصت باقیمانده 
سامانه  در  اشتغال  ثبت  زمان  تاپایان 
و  هستیم  عقب  حاضر  حال  در  مربوطه، 
امیدوارم دستگاه ها در مدت زمان باقیمانده، 

به تعهد خود عمل کنند.
اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  کل  مدیر 
براساس  کرد:  اظهار  بلوچستان  و  سیستان 
ثبت  بیشترین  نظر  از  ثبت شده،  اطلاعات 
اشتغال، به ترتیب زاهدان با ثبت سه هزار 
و ۵۲۸  از کل ۱۲هزار  اشتغال  ایجاد  و ۹۴۱ 
اشتغال   ۱۹۲ و  هزار  دو  با  ایرانشهر  تعهد، 
ثبت شده از میزان سهه هزار و ۴۳۱ تعهد 
و شهرستان سراوان با هزار و ۶۲۷ اشتغال 
 ۲۷۲ و  هزار  سه  تعهد  میزان  از  شده  ثبت 
تعهد رتبه های برتر این بخش را در بین ۲۶ 

شهرستان به خود اختصاص داده اند.
سلامی بیان کرد: براساس اطلاعات و آمار 
ماه  اردیبهشت  از  اشتغال،  رصد  سامانه 
تجارت  و  معدن  صنعت،  تاکنون،  امسال 
از  اشتغال   ۵۰۷ و  هزار  سه  ثبت  تعداد  با 
میزان تعهد شش هزار ایجاد اشتغال، کمیته 
امداد امام خمینی)ره( با ثبت سه هزار و ۱۶۱ 
اشتعال از میزان تعهد چهار هزار و هفتصد 
شغل و جهاد کشاورزی با ثبت اشتغال دو 
هزار و ۷۶۹ اشتغال از میزان تعهد چهار هزار 
ایجاد اشتغال بالاترین رتبه های دستگاه ها 
خود  به  را  ثبت  تعداد  بیشترین  زمینه  در 

اختصاص داده اند.
گذاری  سرمایه  و  اشتغال  گروه  کار  دبیر 
که  براساس مصوباتی  کرد:  تصریح  استان، 
تمامی  در  شده  سعی  داشته،  کارگروه  این 
شهرستانها ار ابتدای امسال حضور پیدا کرده 
و در دیدار با فرمانداران و نشست کارگروه 
گذاری،  و سرمایه  اشتغال  های شهرستانی 
آنها در سامانه  ایجاد اشتعال و ثبت  بحث 

رصد اشتغال را دنبال کرده ایم.
ساختاری  تکمیل  عدم  کرد:  اظهار  وی 
اداری در شهرستانها بزرگترین مشکلی بوده 
و  فنی  مانند  هایی  دستگاه  هست  نیاز  که 
بر عهده  را  آموزی  کار مهارت  ای که  حرفه 
البته  شوند،  مستقر  شهرستانها  در  دارد، 
به  ها  نیاز  که  ایم  کرده  اعلام  نیز  قبلا  ما 
اشتغال و سرمایه گذاری  دبیرخانه کارگروه 
و  فنی  هماهنگی  با  تا  شود  اعلام  استان 
حرفه ای با اعزام مربی به آن شهرستان و یا 
تامین خوابگاه و برگزاری دوره های مورد نیاز 
مهارتی آن منطقه  در مرکز استان، را انجام 

خواهیم داد.
نیز  خانگی  مشاغل  به  اشاره  با  سلامی 
به صورت  بخش  این  اعتبارات  هنوز  گفت: 
کامل جذب نشده و بعضی از مشکلات که 

مطرح می شود را در حال پیگیری هستیم.
صنایع  حوزه  در  کرد:  نشان  خاطر  وی 
زاهدان،  شهرستانهای  محوریت  با  کوچک 
خاش  و  تفتان  میرجاوه،  آباد،  نصرت 
بازدیدهایی صورت گرفت و جلساتی برگزار 
مشکل  دارای  کوچک  بتوانیم صنایع  تا  شد 
استانهای  توانمند  و  برخوردار  صنایع  با  را 
معادن  حوزه  در  و  کنیم  هماهنگ  همجوار 
از صنایع در استان  با برخی  صحبت هایی 
فعالان  شد  مقرر  و  پذیرفت  صورت  کرمان 
معادن و صنایع معدنی اعلام آمادگی کنند 

که تاکنون به تعداد لازم نرسیده اند.
اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  کل  مدیر 
بیان  به  ادامه  در  بلوچستان  و  سیستان 
ایجاد  حوزه  در  گرفته  صورت  های  فعالیت 

اشتعال و مشاغل خانگی پرداخت.

بازدید بازرس کل قضایی یزد از 
ورزشگاه شهید نصیری

قضایی  کل  بازرس  مقدم-   سیماصادقی  یزد- 
استان یزد در رأس هیاتی بلند پایه از اقدامات انجام 
شده در ورزشگاه شهید نصیری استان یزد بازدید 
سیاست های  راستای  در  مختاری«  »رضا  کرد. 
از  میدانی  نظارت  بر  مبنی  استان  کل  بازرسی 
هیأتی  راس  در  دستگاه ها،  خدمات رسانی  نحوه 
از ورزشگاه شهید نصیری بازدید و از نزدیک در 
روند  در خصوص  گرفته  اقدامات صورت  جریان 
تجهیز و بازسازی و امکانات ورزشگاه برای مسابقات 
لیگ برتر فوتبال و تجهیز فضای اختصاص یافته 
ورزش  به  مربوط  سوله  و  کمان  و  تیر  ورزش  به 
تنیس قرار گرفت. وی پس از بازدید از بخش های 
مختلف ورزشگاه در نشستی با عوامل اجرایی پروژه 
بر تسریع در  استان  و جوانان  و مدیرکل ورزش 
تکمیل و راه اندازی پروژه های این ورزشگاه تاکید و 
افزود: این پروژه ها به لحاظ استانی تاثیرات مهمی 
دارند،  استان  مردم  اجتماعی  نشاط  و  ورزش  بر 
زیرساخت ها،  بهبود  موجب  سو  یک  از  که  چرا 
ورزشی  فعالیت های  در  مردم  مشارکت  افزایش 
و ارتقای سلامت عمومی جامعه شده و از سوی 
دیگر با میزبانی و برگزاری مسابقات لیگ کشور در 
این ورزشگاه موجب توسعه ورزش حرفه ای و در 
نهایت تزریق روحیه نشاط و بهبود وجهه استان در 
کشور به لحاظ برخورداری از زیرساخت های ورزشی 
مناسب خواهد شد. بازرس کل قضایی استان یزد با 
اشاره به مبالغ تخصیص یافته به اداره کل ورزش و 
جوانان استان در راستای تجهیز و نوسازی ورزشگاه 
شهید نصیری بیان کرد: هدف از این بازدید بررسی 
میدانی اقدامات انجام شده در راستای هزینه کرد 

این مبالغ در تجهیز و نوسازی ورزشگاه می باشد.
رعایت  و  لازم  شرایط  کردن  فراهم  افزود:  وی 
و  فوتبال  فدراسیون  شده  تاکید  استانداردهای 
نگهداشت این زیرساخت ها برای برگزاری بازی های 
لیگ برتر در این ورزشگاه ضروری است.  در پایان 
این بازدید مختاری بازرس کل قضایی استان ضمن 
ارتقای  و  شرایط  نگهداشت  به  لازم  های  توصیه 
برای  لازم  دستورات  ورزشگاه  میزبانی  وضعیت 
تسریع در تکمیل و تجهیز فضای اختصاص یافته 

به ورزش تیر و کمان و تنیس را صادر کرد.

مرکز مانیتورینگ پلیس راهور یزد 
راه اندازی شد 

پلیس  مانیتورینگ  مرکز  مقدم-  صادقی  یزد- 
راهور استان یزد و سامانه خودکار ثبت تخلفات 
خودرویی برای اولین بار در این استان با حضور 
قرار  بهره برداری  مورد  فراجا  راهور  پلیس  رئیس 
گرفت. سردار »سید تیمور حسینی« عصر امروز 
چهارشنبه هفتم آذرماه در حاشیه مراسم افتتاح 
مرکز مانیتورینگ پلیس راهور استان یزد، گفت: 
از ۲۱۶ دوربین نظارتی و  با برخورداری  این مرکز 
پلاک خوان  و  تخلف  ثبت  دوربین   ۲۰ همچنین 
به بهره برداری رسیده است. وی با بیان این که 
مدیریت ترافیک در شرایط کنونی یعنی با افزایش 
ترددها در همه معابر  و  بیش ازحد جابه جایی ها 
به ویژه در شهرهای بزرگ حتماً نیازمند بهره گیری 
از فناوری های جدید و تجهیزات هوشمند است، 
ابراز کرد: این مرکز به صورت شبانه روزی ضمن 
نقاط  در  تردد  وضعیت  و  شهری  معابر  رصد 
مختلف شهر جهت اعلام به موقع نیازمندی ها به 
عوامل انتظامی برای انجام اقدامات لازم،   نسبت به 
رسیدگی به برخی تخلفات با توجه به عملکرد خیلی 
خوب دوربین ها و امکان پلاک  خوانی خودروها، 
اقدام می کند. به گفته سردار حسینی، این مرکز در 
زمینه کنترل و مدیریت ترددها در شرایط بحرانی 
اعم از وضعیت جوی ناپایدار یا وقوع سوانح  نیز 
به کمک مدیریت شهری و ترافیک خواهد آمد. وی 
ابراز امیدواری کرد که این مرکز روزبه روز مجهزتر و 
کارآمدتر بتواند به سمت مدیریت هوشمند ترافیک 
شهری پیش برود که قطعاً تحقق این مهم نیازمند 
اراده در بین مسئولین استان و شهر یزد  عزم و 
است. فرمانده پلیس راهور کشور از پیگیری ایجاد 
قابلیتی در سرور اجراییات پلیس راهور خبر داد 
که با این امکان تا ۸۰ درصد خودروها مجبور به 
رعایت معاینه فنی خواهند شد. وی در عین حال بر 
موضوع نظارت بر مراکز معاینه فنی خودروها تاکید 
کرد و گفت: نباید این شائبه و تصور ایجاد شود 
که مراکز معاینه فنی فقط به محلی برای کسب 
درآمد تبدیل نشده است. سردار حسینی در پایان 
از تلاش های صورت گرفته برای تجهیز پلیس راهور 
خبر داد و تاکید کرد: تمرکز پلیس راهور با تعامل 
سایر بخش ها به ویژه شهرداری ها باید صرفا وقف 
ماموریت های ترافیکی شود.  در این مراسم سامانه 
خودکار ثبت تخلفات خودرویی برای اولین بار در 
استان راه اندازی شد. این خودرو امکان فراهم کرده 
تا در عین حرکت ضمن ثبت تخلفات خودروهای 
متخلف نسبت به ثبت خودکار و مکانیزه تخلفات 

آن ها اقدام کند

اداری  شورای  جلسه  در  سرمست  بهرام 
آذربایجان شرقی با اعلام این مطلب اظهار کرد: 
با آیین نامه های گذشته نمی توان جوابگوی نسل 

جدید بود.
باید شنوای دردها و آلامی  وی افزود: مدیران 

باشند که پژواک آنها در متن جامعه است.
اداری  شورای  اعضای  کرد:  اضافه  سرمست، 
مردم،  به  شده  ارائه  خدمات  جهت  در  باید 
هماهنگی ها و تبادل نظر انجام دهند و هر یک بر 
اساس راهبردها و روش ها، آماده خدمت رسانی 

باشند.
وی با بیان اینکه یکی از اولویت های مهم دولت 
چهاردهم، استقرار دولت الکترونیک است، اظهار 
به  رسانی  خدمت  یعنی  الکترونیک  دولت  کرد: 
به  نیاز  بدون  و  روز  در ۲۴ ساعت شبانه  مردم 

حضور فیزیکی که دستاورد بسیار مهمی است.
وی با اشاره به اینکه نیازمند نگرش سیستمی 
اجرایی،  دستگاه های  بین  ناهماهنگی  و  هستیم 
پذیرفتنی نیست، گفت: توسعه استان در ابعاد 
مختلف دنبال می شود و از هر کسی که بتواند 
قدمی برای گره گشایی از مشکلات مردم بردارد، 

حمایت می کنیم.
تمام  با  سازنده  تعامل  بر  تاکید  با  سرمست 
ارکان و ظرفیت ها، افزود: جبران عقب افتادگی ها 

با تقابل و اختلاف ممکن نیست.
وی از بررسی و ارزیابی عملکرد مدیران استان 
مدیران  گفت:  و  داد  خبر  استانداری  طریق  از 
دستگاه های اجرایی باید یک روز را برای مراجعه 
ارباب رجوع بدون تعیین وقت قبلی تعیین و به 

استانداری اعلام کنند.
وی ادامه داد: این وقت ملاقات هیچ نیازی به 
هماهنگی برای ارباب رجوع نباید داشته باشد و 
جدا از وقت ملاقات هایی است که بر اساس زمان 
ملاک های  از  یکی  البته  و  می گیرد  انجام  بندی 

ارزیابی ما از عملکرد مدیران خواهد بود.
اینکه  بیان  با  شرقی  آذربایجان  استاندار 
سازمان های یادگیرنده در قرن بیست و یکم، قائل 
به شخص نبوده و از همدیگر و حتی ارباب رجوع 

برگزاری  کرد:  اظهار  هستند،  یادگیری  حال  در 
برای  زمینه ای  می تواند  اداری  شورای  جلسات 
باشد  مدیریتی  یافته های  آخرین  از  گیری  بهره 
زیرا که مدیران باید همواره یادگیرنده و در حال 
است  ممکن  وگرنه  باشند  اطلاعات  بروزرسانی 

دچار فرسودگی شوند.
وی با بیان اینکه اکنون در دوره گذار قرار داریم، 
بلاتکلیفی،  دچار  دوره  این  در  مدیران  گفت: 
سرگردانی و رخوت می شوند که تا حدی طبیعی 

است اما نباید فرصت خدمت را از دست بدهیم، 
معیارهای  با  انتقال  دوره  در  مدیران  عملکرد 

خدمت به مردم سنجیده می شود.
اینکه حکمرانی مطلوب، چهار  با اشاره به  وی 
و  مشارکت  رسانی،  اطلاع  و  شفافیت  مولفه 
پاسخگویی، قانون گرایی و کارآمدی و اثربخشی 
و  پذیر  مسئولیت  مدیران  نیازمند  افزود:  دارد، 

پاسخگو در مقابل خبرنگار و منتقدان هستیم.
در  مداری  قانون  لزوم  بر  تاکید  با  سرمست 

ادارات برای ریشه کنی فساد و ارتقای بهره وری 
ادامه داد: کارآمدی دولت، کارآمدی نظام است.

و  کرد  اشاره  نیز  بسیج  به هفته  وی همچنین 
گفت: بسیجی بودن فقط به لباس و عنوان نیست 
بلکه روحیه بسیجی داشتن مهمتر از عناوین است 
لباس  اگرچه  دولتی  مسئولان  معتقد هستیم  و 
رسمی بسیج بر تن ندارند اما روحیه بسیجی در 
آنها در وجودشان می تواند  عمر خدمت گذاری 

 نهادینه شود.

استاندار آذربایجان شرقی:

نیازمند مدیران مسئولیت پذیر و پاسخگو در مقابل خبرنگاران و 
منتقدان هستیم

ابتکار - اسد فلاح: استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه حکمرانی مطلوب، چهار مولفه شفافیت و اطلاع رسانی، مشارکت و پاسخگویی، قانون گرایی و 
کارآمدی و اثربخشی دارد، گفت: نیازمند مدیران مسئولیت پذیر و پاسخگو در مقابل خبرنگار و منتقدان هستیم.
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زمینه ای برای 

بهره گیری 
از آخرین 
یافته های 

مدیریتی باشد 
زیرا که مدیران 

باید همواره 
یادگیرنده و در 

حال بروزرسانی 
اطلاعات باشند 

وگرنه ممکن 
است دچار 
فرسودگی 

شوند

بازیافت ضایعات فولادی، گامی بزرگ در راستای اقتصاد چرخشی و حفظ محیط زیست 
گروه توکا فولاد در راستای اقتصاد چرخشی به فولاد مبارکه برنامه های 

بازیافت ارائه داد 
در  فولاد،  توکا  روابط عمومی گروه سرمایه گذاری  واحد  به گزارش خبرنگار 
برنامه ها  از  واحد،  این  با خبرنگار  گروه  این  مدیرعامل  اخیر  گفت وگوی 
و استراتژی های جدید این شرکت در زمینه بازیافت صنعتی و تحقق 
اهداف اقتصاد چرخشی در صنعت فولاد کشور خبر داد. وی با اشاره 
به ضایعاتی که در فرایند تولید فولاد به طور اجتناب ناپذیر به وجود 
می آید، به نقش کلیدی این ضایعات مانند خرسک، ته تاندیش و 
سرباره در فرایند باز تولید فولاد اشاره کرد و تأکید نمود که با رویکرد 
جدید و برنامه ریزی های دقیق، می توان از این ضایعات به طور بهینه 

استفاده نمود. 
احمدرضا سبزواری مدیرعامل گروه توکا فولاد با بیان اینکه در سال گذشته، 
شرکت های زیرمجموعه این گروه، به ویژه توکا تدارک، در راستای سیاست های اقتصادی فولاد 
اقتصاد چرخشی فعال شده اند، اظهار داشت: "ما برنامه های مشخصی برای  مبارکه و اهداف 
بازیافت ضایعات صنعتی در نظر گرفته ایم که این برنامه ها به فولاد مبارکه ارائه شده و امیدواریم 
با تأیید هیئت مدیره و مدیریت محترم فولاد مبارکه، به زودی این فرایندها وارد مرحله اجرایی 

شوند." 
وی افزود که بازیافت این ضایعات نه تنها در راستای حفاظت از محیط زیست مؤثر خواهد بود، 

بلکه در زمینه اقتصادی نیز نقشی حیاتی ایفا می کند.
فولاد  نیازهای  از  بخشی  مالی  تأمین  به  می تواند  محصولات  این  "بازیافت  داد:  توضیح  وی 
مبارکه کمک کند و در عین حال، با کاهش مصرف منابع اولیه، به حفظ محیط زیست و کاهش 

آلودگی های ناشی از تولید فولاد کمک خواهد کرد." 

در چهارمین جلسه کارگروه اشتغال و سرمایه گذاری سیستان و بلوچستان
 ضرب العجل ۱۰ روزه معاون استاندار سیستان و بلوچستان

به دستگاه ها
زاهدان محمد شکوهی فر - معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای 
استاندار سیستان وبلوچستان به دستگاه ها در حوزه رسیدن تعداد اشتغال 
ثبت شده در سامانه رصد اشتغال به میزان قابل قبول از کل میزان تعهد 
شده، ضرب العجل ۱۰ روزه داد. داوود شهرکی ظهر امروز شنبه در 
چهارمین جلسه کارگروه اشتغال و سرمایه گذاری سیستان و بلوچستان 
که با حضور اعضا در محل سالن ولایت ساختمان شهید میرحسینی 
استانداری برگزار شد، افزود: با توجه به عقب ماندگی حدود ۱۰ درصدی 
در میزان ثبت اشتغال در سامانه رصد اشتغال، اگر ظرف میزان ۱۰ روز، 
دستگاه ها نتوانند تعداد اشتغال تعهد شده خود را به میزان قابل قبول 
برسانند، در مصاحبه ای از سوی دبیر کارگروه اشتغال و سرمایه گذاری استان و 
استانداری، اسامی کم کاران را به مردم اعلام خواهیم کرد و مدیران نیز باید جوابگوی مردم و مسوولان استان 
باشند . وی ادامه داد: باید تا پایان امسال میزان ۴۱ هزار و ۶۵۱ اشتغال متعهد شده را محقق کنیم که این رقم 
در حال حاضر ۲۰ هزار و ۷۴۲ اشتغال است که نشان دهنده عقب بودن از میانگین هست. معاون هماهنگی 
امور اقتصادی و توسعه منطقه ای استاندار سیستان وبلوچستان ضمن تاکید بر تلاش همگانی برای تحقق  
اشتغال تعهد شده در استان، تاکید کرد: متاسفانه برخی از دستگاه ها، به وظایف خود واقف نیستند، آنها 
نباید منتظر تسهیلات باشند تا شغل ایجاد کنند.  وی افزود: همه دستگاه ها براساس وظایف کاری تعریف 
شده، اشتغال پایدار ایجاد کند، و دستگاه ها و مدیران ضعیف نیز به استاندار سیستان و بلوچستان معرفی 
خواهند شد. شهرکی تاکید کرد: در سیستان و بلوچستان نیازمند مدیریت هستیم، فرمانداران باید با رصد 
کامل و بررسی لازم به عنوان مسوول کارگروه اشتغال و سرمایه گذاری حوزه استحفاظی حوزه فعالیت خود، 

تا هفته بعد گزارش جامعی از ثبت اشتغال در سامانه مربوطه به استان ارائه دهند.

با آزمون تعیین سطح ماموران مالیاتی کشور اعلام شد
 رتبه سوم کشوری برای اداره کل امور مالیاتی

آذربایجان شرقی
ابتکار - اسد فلاح: با انجام آزمون تعیین سطح ماموران مالیاتی کشور، اداره 

کل امور مالیاتی آذربایجان شرقی حائز رتبه سوم کشور شد.
در آئین تجلیل از رتبه های برتر آزمون تعیین سطح ماموران مالیاتی 
که با حضور رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور و هیأت رئیسه 
سازمان امور مالیاتی برگزار شد، ضمن تقدیر از نفرات برگزیده آزمون 
تعیین سطح سال ۱۴۰۳، اداره کل امور مالیاتی آذربایجان شرقی رتبه 

سوم را در سطح کشور به خود اختصاص داد.
سیدمحمدهادی سبحانیان، رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور 
در این مراسم با اهدای لوح تقدیر از مدیرکل امور مالیاتی آذربایجان شرقی 
به خاطر کسب رتبه سوم تعداد نفرات برتر آزمون تعیین سطح ماموران 

مالیاتی در مجموع سال های ۱۴۰۲ و ۱۴۰۳ قدردانی کرد.
در سطح سه این آزمون علی عباسپور شبستری، رئیس امور حسابرسی مالیاتی تبریز، رتبه نخست 
کشوری و علی اکبری آذر شربیانی دادیار مسئول دادستانی انتظامی مالیاتی رتبه پنجم کشوری را 
کسب کردند. همچنین در سطح یک این آزمون، مهدی حسن پور و مسعود خالقی حسابرسان ارشد 

مالیاتی تبریز، به ترتیب رتبه سوم و ششم کشوری این آزمون را به خود اختصاص دادند.
آزمون جامع تعیین سطح ماموران مالیاتی که هر سال برای تعیین سطح علمی، فنی و مهارتی ماموران 
مالیاتی در سطوح مختلف برگزار می شود به عنوان یکی از معیارهای ارزیابی ارتقا و انتصاب در سازمان 

مالیاتی کشور محسوب می شود.
شایان ذکر است آزمون جامع تعيين سطح سال ۱۴۰۳ ماموران مالياتي کشور، جمعه ۲۰ مهر ماه 

۱۴۰۳، به صورت سراسری در سطح کلیه کارکنان ادارات امور مالیاتی کشور برگزار شد.

ابتکار - اسد فلاح: نشست بررسی مشکلات شهرک های صنعتی 
استان آذربایجان شرقی با مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره شرکت 
شهرک های صنعتی آذربایجان شرقی، به همت کمیسیون صنایع 

اتاق تبریز برگزار شد.
رضا جعفری، عضو هیئت رئیسه اتاق تبریز در ابتدای این نشست 
به تشریح مشکلات موجود در شهرک های صنعتی استان از قبیل 
کمبود زیرساخت های لازم اشاره کرد و افزود: آذربایجان شرقی از 
دارای شهرک های  و  به شمار می رود  استان های صنعتی کشور 
صنعتی متعددی است، اما برخی از شهرک های صنعتی استان 

فرسوده شده اند و نیاز به نوسازی دارند.
جعفری خواستار این شد که  یک درصد از مالیات های ارزش 
افزوده که از واحد های تولیدی شهرک ها گرفته می شود، در رابطه 
با توسعه زیرساخت های شهرک های صنعتی، مدیریت پسماند و 
فاضلاب، ارائه خدمات و کمربند سبز در شهرک ها و نواحی صنعتی 

هزینه شود.
لزوم تغییر اساسنامه موجود شهرک های صنعتی

قبلاً  اینکه  بیان  با  تبریز  بازرگانی  اتاق  رئیسه  هیئت  عضو 
پرونده های شهرک صنعتی در خود مجموعه بررسی می شد، افزود: 
واگذاری پرونده ها به نظام مهندسی که آشنایی چندانی با مباحث 
تخصصی حوزه صنعت ندارد، علاوه بر صرف وقت و هزینه اضافی، 

موجب اتلاف منابع نیز می شود.
وی همچنین بر لزوم تغییر اساسنامه موجود شهرک های صنعتی 

تاکید کرد.
جعفری توجه به توسعه کمی، بدون توسعه کیفی را بزرگترین 
ایراد شهرک های صنعتی عنوان کرد و گفت: ما هنوز در تامین 
زیرساخت های اولیه و اساسی شهرک های صنعتی موجود از جمله 
آب، برق، گاز، راه و... مشکل داریم و قبل از هر چیز باید به توسعه 

کیفی توجه کنیم.
وی همچنین بر لزوم تعبیه سیستم بازچرخانی آب در واحدهای 
تولیدی تاکید کرد و افزود: با توجه به کمبود منابع آبی در استان، 
باید سعی کنیم حداقل ۹۰ درصد از آب مصرفی را دوباره به چرخه 

تولید برگردانیم.
یونس اکبرپور پایدار، رئیس کمیسیون صنایع اتاق تبریز، ضمن 
قدردانی از همکاری خوب مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
آذربایجان شرقی با صنایع استان، خواستار رفع مشکلات موجود در 

شهرک های صنعتی شد.
وی اذعان کرد: شهرک های صنعتی در حال حاضر با مشکل 
در تامین منابع مالی مواجه هستند و باید چاره اساسی برای آن 

اندیشیده شود.
مهدی امینی، رئیس خانه صمت استان آذربایجان شرقی و عضو 

هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تبریز در این نشست، ارزش قائل 
شدن به صنایع را یک اصل و اولویت دانست و گفت: مسئولین 

باید مسیر را برای فعالان اقتصادی تسهیل کنند.
وی با اشاره به مشکلات تامین آب، گاز، برق، آنتن دهی ضعیف 
تلفن و ... در شهرک های صنعتی گفت: در حالی که در تامین 
ساده ترین نیازها در شهرک های صنعتی با چالش مواجه هستیم 
و حتی در تهیه آب شرب مشکل داریم، توسط ارگان های مربوطه 
از ما خواسته می شود تا در محوطه کارخانجات خود، فضای سبز 
احداث کنیم، حال سوال اینجاست که با کدام آب، می خواهیم این 

کار را انجام دهیم.
برخی از واحدهای تولیدی الزامات زیست محیطی را رعایت 

نمی کنند
الزامات  تولیدی،  واحدهای  از  برخی  اینکه  به  اشاره  با  امینی 
زیست محیطی را رعایت نمی کنند، افزود: نمی توان به خاطر تخلف 

چند واحد، کل فعالیت های یک شهرک را به تعطیلی کشاند.
صنعتی  شهرک های  شرکت  مدیرعامل  فیض زاده،  سهراب 
آذربایجان شرقی با تشریح نمای کلی از شهرک های صنعتی استان 
گفت: در حال حاضر فعالیت پنج هزار و ۹۰۰ واحد صنعتی مستقر 
در شهرک ها و نواحی صنعتی آذربایجان شرقی بیش از دو هزار و 
۳۰۰ هکتار زمین واگذار شده است. همچنین ۵۷ شهرک صنعتی 
مصوب در استان وجود دارد که ۵۱ مورد آن، در مرحله واگذاری 

زمین قرار دارند.
زمینه  در  استان  صنعتی  شهرک های  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
زیرساخت ها با مشکلات متعددی مواجه هستند، گفت: شرکت 
زیرساخت ها  تامین  عهده  از  به تنهایی  صنعتی  شهرک های 

برنمی آید.
فیض زاده با بیان اینکه مسئولیت مالی تامین برق شهرک های 
صنعتی بر عهده توانیر است و پست، خط انتقال و شبکه توزیع 
باید تا ورودی شهرک ها کشیده شود، گفت: در قوانین بالادستی به 
وضوح به این مسئله اشاره شده است، اما ما شاهد هستیم که در 
مواقعی حتی هزینه پست بالادستی را از منابع داخلی شهرک های 
صنعتی مطالبه می کنند، این در حالی است که این منابع باید 

صرف بهسازی و زیباسازی شهرک  ها شود.
وی ادامه داد: در حال حاضر ۲۸ درصد از برق اراضی در اختیار 
و ۶۷ درصد از برق شهرک ها در حال واگذاری تامین واگذاری زمین 

تامین شده است.
فیض زاده گفت: در زمینه تامین گاز شهرک های صنعتی شاهد 
ورودی  تا  و  هستیم  استان  گاز  شرکت  سوی  از  خوبی  عملکرد 
برخی  در  اما  است،  شده  کشیده  گاز  انتقال  خطوط  شهرک ها 

شهرک ها مانند شهرک صنعتی آخولا، با مشکل مواجه هستیم.

برخی از شهرک های صنعتی آذربایجان شرقی نیازمند نوسازی هستندبررسی مشکلات شهرک های صنعتی استان در اتاق تبریز


